
Till regionfullmäktiges presidium med anledning av revisorernas förslag om att 
inte bevilja ansvarsfrihet för regionstyrelsen 2017  

Centerpartiet tar den kritik som revisorerna uttryckt på stort allvar i den ytterst 
allvarliga situation som Region Jämtland Härjedalen befinner sig i. Med ett acku-
mulerat underskott på över 1 miljard kronor, och en inledning på 2018 där den ne-
gativa utvecklingen fortsätter, så befinner vi oss i alldeles särskilt utsatt läge jäm-
fört med resten av Sverige.  

Under 2017 har Centerpartiet aktivt deltagit i regionstyrelsens arbete. Vi stött de 
förslag som vi funnit kloka för Region Jämtland Härjedalen och vi har vid samtliga 
regionstyrelsesammanträden även yrkat på förslag på åtgärder, förbättringar eller 
ändringar.  (Centerpartiets yrkanden bifogas) 

En av de stora kostnaderna för Region Jämtland Härjedalen är behovet av inhyrd 
sjukvårdspersonal. På SKL kongress 2015 drev Centerpartiet att regioner/landsting 
gemensamt ska bli oberoende av inhyrd personal från 1 januari 2019. Detta fick 
Centerpartiet gehör för.  
Centerpartiet i Region Jämtland Härjedalen följde upp detta med ett yrkande, på 
det första regionstyrelsesammanträdet 2017, att arbetet med en handlingsplan för 
att göra Region Jämtland Härjedalens oberoende av inhyrd personal skulle startas. I 
det arbetet skulle samtliga politiska partier involveras och idéer skulle tas tillvara 
för att kraftsamla i frågan och för att kunna nå politisk enighet. Detta fick vi gehör 
för i regionstyrelsen.  Vi kan nu konstatera att det bifallet på yrkandet inte gav nå-
got. 

Under året har vi lagt flera förslag i yrkanden eller lyft diskussioner för samsyn och 
åtgärder utan gensvar från majoritetspartierna. Centerpartiet har exempelvis före-
slagit en mer kostnadseffektiv hantering av sjukhusets matservering, vi har begärt 
en beskrivning hur lönesatsningen på sjuksköterskor skulle finansieras. Vi begärt en 
utredning om det finns ej lagstadgade uppgifter som regionen kan avsluta. Vi har 
föreslagit att beslut om anställningar och behov av inhyrd personal ska flyttas upp 
en nivå i beslutsfattandet. Detta är bara några exempel på förslag som majoriteten 
avvisat. Under tidigare år har vi föreslagit en bredare budgetberedning och en tyd-
ligare dialog med budgetansvariga chefer, även det utan framgång. 

Avslutningsvis kan vi konstatera att den slutsats som SKLs granskning under våren 
2017 kom fram till väl överensstämmer med revisorernas kritik. Det brister i styr-
ning, ledning, uppföljning och kontroll.  
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BILAGA 
till Centerpartiets förklaring till revisorerna 

Yrkanden under Regionstyrelsemöten 2017.
Motioner, Interpellationer och frågor från Centerpartiet i Regionfullmäkti-
ge

2017-01-25 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport
Elin Lemon (C) yrkar följande: 
"Sveriges kommuner och landsting samordnar nu, efter ett initiativ från Centerpartiet, en 
hållbar, samlad och gemensam strategi för att minimera beroendet av inhyrd personal inom 
hälso- sjukvården. Den växande andelen av hyrpersonal, särskilt i primärvården utgör ett 
växande patientsäkerhetsproblem vid sidan av att det bidrar till underskottet i Region Jämt-
land Härjedalen. En önskan har framställts från regionstyrelsens ordförande att arbetet ska 
nå politisk enighet, vilket Centerpartiet stödjer och ser som yttersta vikt och framgång. 
Centerpartiet yrkar 
- Att arbetet med att ta fram en handlingsplan för Region Jämtland Härjedalen för oberoende 
av inhyrd personal redan nu involverar och tar med samtliga politiska partiers synpunkter och 
idéer för att kraftsamla i frågan och för att kunna nå politisk enighet."
Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det antaget.
Beslut 
1. Regionstyrelsen har tagit del av rapporten, ställt frågor och fått svar. 
2. Arbetet med att ta fram en handlingsplan för Region Jämtland Härjedalen för oberoende 
av inhyrd personal ska involvera och ta med samtliga politiska partiers synpunkter och idéer 
för att kraftsamla i frågan och för att kunna nå politisk enighet.

Yrkande Månadsrapport 
Thomas Andersson (C) och Elin Lemon (C) yrkar följande: 
"Styrelsen ser med allvar på att verksamhetens ekonomiska- och tillgänglighetsmål ej ser ut 
att nås i den månadsrapport som presenteras per november 2016. På styrelsen presenteras 
även ett preliminärt bokslut för 2016 och detta ger oss anledningen att agera tidigt under 
2017 för att resultatet ska förbättras. Styrelsen har beslutat om en rad åtgärder som ska leda 
till en budget i balans. Detta måste dock kompletteras med ytterligare åtgärder för att minska 
kostnader, öka intäkter och förbättra verksamhetsmål när det bland annat gäller tillgänglighet 
i vården och minska beroendet av bemanningsföretag. Trots en relativt låg kostnadsutveck-
ling visar månadsrapporten och andra underlag på styrelsesammanträdet att det bland annat 
saknas ca 95 miljoner i personalkostnader undantaget den beräknade merkostnaden om 80 
miljoner kronor som redovisas gällande. Detta innebär att om vi hade haft fast anställd per-
sonal istället för inhyrd personal hade verksamheten saknat 95 miljoner kronor för normal 
bemanning. 
Vi yrkar på att regionstyrelsen ger regiondirektören i uppdrag att revidera de åtgärdsplaner 
som är beslutade i följande punkter:  Intäktsökningar,  Strukturöversyn,  Tillgänglighet till vår-



den och Arbetade timmar.  Styrelsen anser att dessa revideringar och förslag till ytterligare 
kostnadsminskningar och intäktsökningar måste komma tidigt under 2017 för att kunna ge 
effekt under året." 
 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons och Elin Lemons yrkande och finner 
det avslaget. 
Reservationer Thomas Andersson (C) och Elin Lemon (C) reserverar sig till förmån för sitt 
eget yrkande.

§14 Finansiering av sjukhusets mathantering
Yrkanden Elin Lemon (C) yrkar följande: 
"I början av december 2016 träffade Centerpartiets regiongrupp projektledaren för Cook chill. 
Vi fick då klart för oss att ekonomiska kalkyler var bristfälliga och till vissa delar saknades.  
Centerpartiet upplever det som djupt oroande. I januari fick vi sedan veta att de tidigare kal-
kylerna inte håller och att kostnaden blir betydligt högre.” 
Tilläggsyrkande Cook chill 
1. Frågan om Region Jämtland Härjedalen ska investera i en annan fastighetsägares lokal 

eller om ett kök ska hyras måste utredas noggrant, en fullständig kalkyl måste upprättas 
där transportkostnader, kostnader för den personal som ska servera mat på avdelningar-
na (frukost, lunch o middag sju dagar/vecka) mm finns med 

2. Undersök möjligheten att upphandla matproduktionen 
3. Undersök möjligheterna till samarbete med Östersunds kommun vad gäller matproduk-

tionen

Ordföranden ställer proposition på punkt 1 i Elin Lemons yrkande och finner det antaget. 
Ordföranden ställer proposition på punkt 2-3 i Elin Lemons yrkande och finner det avslaget. 

Elin Lemon (C) och Thomas Andersson (C) reserverar sig till förmån för Elin Lemons yrkan-
de.

§27 Motion från Centerpartiet
Svar på motion från Eva Hellstrand m.fl. (C) om vad hyrdoktorn egentligen kostar (RS/
1927/2016) 
Sammanfattning  
Centerpartiet har lämnat en motion där de föreslår ”att Region Jämtland Härjedalen specifi-
cerar kostnaderna för inhyrd personal och tydliggör kostnaderna”. 
Förslag till beslut Regionstyrelsen förslår regionfullmäktige Motionen anses besvarad.
Yrkanden Elin Lemon (C) bifall till motionen. 
 
Beslut Regionstyrelsen förslår regionfullmäktige Motionen anses besvarad. 
Elin Lemon (C), Thomas Andersson (C) reserverar sig till förmån för bifall till motionen.

2017-03-01 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport 



Thomas Andersson (C) yrkar följande:
 - Om beslutet angående minskning av antal timmar ska omformuleras ska en generell be-
sparing beakta att alla medarbetare involveras i detta och arbetet ska löpande återredovisas 
till regionstyrelsen. 
- En översyn av möjliga externa intäkter beaktas. 
- Samordning av regionens olika transportorganisationer (egna bilar, Bussgods) beaktas.
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons första yrkande och finner det avsla-
get. Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons andra yrkande och finner det 
avslaget. Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons tredje yrkande och finner 
det antaget.

Reservationer Thomas Andersson (C) och Elin Lemon (C) reserverar sig till förmån för Tho-
mas Anderssons yrkande.

§45 Strategi för oberoende av inhyrd personal 
Elin Lemon (C) yrkar följande tillägg: 
"För att stärka primärvården, och på så sätt kunna minska behovet av inhyrd sjukvårdsper-
sonal, behövs en analys och översyn för att se över konkurrensneutralitet i Region Jämtland 
Härjedalen hälsovalsystem mellan regiondriven och privat driven primärvård. Kompensation 
för overheadkostnader inom IT och utvärdera avtalstiden för hälsovalet bör ingå i analysen 
och översynen.”  
Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det avslaget. 

Elin Lemon (C) och Thomas Andersson (C) reserverar sig till förmån för Elin Lemons yrkan-
de.

§54 Svar på motion från Elin Lemon m.fl. (C) om att stärka vår region och vår attraktionskraft 
med regionala skattebaser 

Sammanfattning 
Centerpartiets regiongrupp har i en motion yrkat att Region Jämtland Härjedalen ska aktivt 
driva på för ett beslut om regionala skattebaser i Sveriges riksdag i närtid.
Yrkanden Elin Lemon (C) yrkar bifall till motionen. 

Ordföranden ställer proposition på regiondirektörens förslag och Elin Lemons yrkande och 
finner regiondirektörens förslag antaget. 
Reservationer Elin Lemon (C) och Thomas Andersson (C) reserverar sig till förmån för Elin 
Lemons yrkande.

2017-03-29 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport 
Yrkanden Elin Lemon (C) yrkar följande med anledning av bemanningsprojektet 



"Region Jämtland Härjedalen ska aktivt medverka till minskande av inhyrd personal enligt 
SKL projektet, det kommer medföra konsekvenser för verksamheten. 
Centerpartiet yrkar Redovisning av konsekvenser för verksamheten med anledning av utfas-
ning av inhyrd personal inom sjukvården ska kontinuerligt redovisas för regionstyrelsen un-
der processen.”
Ordföranden ställer proposition på regiondirektörens förslag och finner det antaget.

Månadsrapport februari 2017 
Eva Hellstrand (C) yrkar följande:
 "Det ekonomiska läget är fortsatt mycket allvarligt och de förbättringar som sker går lång-
samt och är hittills är begränsade. Långsiktigt finns en hel del positivt på gång men de snab-
ba effekterna saknas. Det också för lite fokus på att öka intäkterna genom att sälja mer vård. 
Centerpartiet yrkar att 
- Regiondirektören får i uppdrag att återkomma med förslag på åtgärder som kan ge snabb 

effekt på ekonomin. 
- Regiondirektören får i uppdrag att komma med förslag på hur regionen kan öka intäkterna 

genom att sälja vård.”

Ordföranden ställer proposition på Eva Hellstrands yrkande och finner det avslaget.
Reservationer Elin Lemon (C) och Eva Hellstrand (C) reserverar sig till förmån för Eva Hell-
strands yrkande.

§66 Ändring av regionstyrelsens beslut 2016-03-23, § 57 punkt 2 om återgång till antalet ut-
förda timmar 2013  
Elin Lemon (C) yrkar följande: 
"För att uppnå en total kostnadsreducering på 70 miljoner krävs kraftåtgärder. Vilka intäkter 
ska öka, vilka kostnader ska minskas och vilken verksamhet ska ta bort." 
- Regiondirektören får i uppdrag att återredovisa åtgärder som infattar totalsumman 70 miljo-
ner kronor.

Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons tilläggsyrkande och finner det antaget.

Lönesatsning – Minska beroendet av bemanningsföretag 
Yrkanden Elin Lemon (C) yrkar på återremiss med följande motivering: "Ärendet måste kom-
pletteras med hur de 10 miljoner kronor ska finansieras. Kommer en del av de statliga medel 
som fördelats till förlossningsvården användas för höjning av barnmorskornas lön?" 
Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska behandlas idag eller återremitteras och 
finner att ärendet ska behandlas idag. 

Reservationer Elin Lemon (C) och Eva Hellstrand (C) reserverar sig till förmån för Elin Le-
mons yrkande om återremiss.

§68 Uppdrag till regiondirektören om resultatförbättrande åtgärder 2018-2020



Yrkanden Eva Hellstrand (C) yrkar följande: 
"Redan 2015 biföll regionfullmäktige en motion från Jörgen Larsson (C) om samverkan och 
samarbete med kommunerna. Ordningen brukar vara att regionstyrelsen inte ska fatta beslut 
om sådant som redan är beslutat. Centerpartiet yrkar bifall till samtliga punkter förutom punkt 
1 med hänvisning till att detta beslutades i regionfullmäktige 2015 efter en motion från Jörgen 
Larsson (C)." 
Ordföranden ställer proposition på Eva Hellstrands yrkande och finner det avslaget. 

2017-05-03 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport 2017 

Yrkanden Thomas Andersson (C) yrkar följande: 
1. Undersök möjligheten att samordna lokaler med Östersunds kommun och statliga myn-

digheter för att minska kostnader. 
2. Effektivare hantering av tomma lokaler, snabbare nyttjande alternativt uthyrning. 
3. Se över administrativa system för att utnyttja möjligheterna i molntjänster för att sänka 

kostnader dock utan att inkräkta på säkerheten. 
4. Presentera en aktuell lista över ej lagstadgade uppgifter inom hälso- och sjukvård och 

inom regional utveckling för ett eventuellt ställningstagande om något ska avslutas. 
5. Upphandla leverans av maten till Östersunds sjukhus och personalrestaurang.                                         

Ordföranden ställer proposition på punkt 1-3 i Thomas Anderssons yrkande och finner 
det antaget. Ordföranden ställer proposition på punkt 4 i Thomas Anderssons yrkande 
och finner det avslaget. Ordföranden ställer proposition på punkt 5 i Thomas Anderssons 
yrkande och finner det avslaget.

2017-05-31 Regionstyrelsen
§108 Tertialrapport april 2017

Eva Hellstrand (C) yrkar följande: "Prognos för kostnadsminskningar med anledning av be-
manningsprojektet justeras. Läget efter första tertialet visar att det är omöjligt att nå en kost-
nadsminskning på 49 miljoner kronor 2017." 
Ordföranden ställer proposition på Eva Hellstrands yrkande och finner det avslaget.

§109 Delårsrapport över tillgångs- och skuldförvaltningen
Yrkanden Eva Hellstrand (C) yrkar följande: "Komplettera redovisning av likviditeten med 
nivå exklusive lånade pengar." 
Ordföranden ställer proposition på Eva Hellstrands yrkande och finner det avslaget.

§137 Finansiering av sjukhusets mathantering

Yrkanden Eva Hellstrand (C) yrkar följande: 



"Centerpartiet anser att arbetet med införande av cook chill omedelbart ska avslutas. De 
ekonomiska riskerna i projektet är alltför stora och vi låser fast i en teknik som kanske inte är 
optimal för lång tid framåt. Dessutom avser regionen göra stora investeringar i en annan fas-
tighetsägares lokal. Ett förslag i den nyligen genomförda OECD-studien är att mer verksam-
het bör upphandlas för att näringslivet i regionen ska stärkas. Sjukhusets mat kan mycket väl 
upphandlas. Det skulle ge en större flexibilitet och en större möjlighet att möta behovet av 
rätter som passar regionens nya medborgare. Något som definitivt hör hemma inom kultur-
kompetensen. Det bör finnas ett kök för mer komplicerad specialkost så kök inom sjukhuset, 
lämpligen samlokaliserat med det tillredningskök som planeras intill personalmatsalen. 
Centerpartiet yrkar att 
- planerna på cook chill omedelbart avbryts, 
- en upphandling av mat till sjukhuset startas, 
- en mindre specialkostenhet projekteras tillsammans med tillredningsköket intill personal-

matsalen (dvs i det rum som idag endast används till att dricka "kaffe på lunchen" i." Ord-
föranden ställer proposition på Eva Hellstrands yrkande och finner det avslaget.

§151 Förfrågningsunderlag Hälsoval Region Jämtland Härjedalen 2018

Yrkanden Eva Hellstrand (C) yrkar avslag på förfrågningsunderlaget Hälsoval Region Jämt-
land Härjedalen 2018 (VVN/6/2017) med bilagor och föreslår att nytt förfrågningsunderlag 94 
tas fram med nedanstående förändringar: 
- Att Hälsocentralernas basuppdrag ska utgå från en läkare, som inte behöver vara en all-

män specialistläkare. 
- Att listning ska göras på läkare 
- Att ersättning för OH och labbprov ska ses över för att uppnå konkurrensneutralitet 
Ordförande ställer proposition på regiondirektörens förslag punkt 1 och Eva Hellstrands yr-
kande och finner regiondirektörens förslag antaget.

2017-08-29 Regionstyrelsen
Månadsrapport maj och juni 2017
Elin Lemon (C) yrkar: 
"I månadsrapporterna under 2017 konstateras i samtliga rapporter att Region Jämtland Här-
jedalen inte klarar målen i någon av Vårdgarantins dimensioner. Vid kommande regionstyrel-
se skulle det vara önskvärt med en redogörelse av hur läget med vårdgarantin ser ut för olika 
patientgrupper." Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det anta-
get.

2017-10-04 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport 
Thomas Andersson (C) yrkar följande: 
"Vi välkomnar regiondirektörens åtgärdsförslag och yrkar att arbetet med produktions- och 
kapacitetsplaneringen tidsätts och återredovisas regelbundet i regionstyrelsen." 
Elin Lemon (C) yrkar följande: 



"Beslut om anställningar och behovet av inhyrd sjukvårdspersonal flyttas upp en nivå i be-
slutsfattandet." 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons yrkande och finner det avslaget. 
Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det avslaget. 
Reservationer Elin Lemon (C) och Thomas Andersson (C) reserverar sig till förmån för egna 
yrkanden.

§212 Delårsrapport över tillgångs- och skuldförvaltningen 
Sammanfattning  
Yrkanden Thomas Andersson (C) yrkar 
"att styrelsen får en fördjupad analys av likviditeten till nästa sammanträde". 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons yrkande och finner det antaget.

§235 Delårsrapport augusti 2017  
Yrkanden Anton Nordqvist (MP), Elin Lemon (C), Thomas Andersson (C) och Jörgen Blom 
(V) yrkar gemensamt: 
"att regionstyrelsen, mot bakgrund av att de beslutade åtgärderna för kostnadsminskningar 
inte förväntas ge full effekt, till fullmäktiges sammanträde i november bereder en revidering 
av finansplanen". 
Elin Lemon (C) yrkar 
"att regionstyrelsen ska ta fram en årsplan för snabba ekonomiska åtgärder för verksam-
hetsåret. Med syfte att få ekonomin i balans." 
Ordföranden ställer proposition på Anton Nordqvist (MP), Elin Lemon (C), Thomas Anders-
son (C) och Jörgen Bloms (V) gemensamma yrkande och finner det avslaget. 
Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det avslaget. 
Reservationer Anton Nordqvist (MP), Elin Lemon (C), Thomas Andersson (C) och Jörgen 
Blom (V) reserverar sig till förmån för sina egna yrkanden

Yrkanden Eva Hellstrand (C) yrkar följande: 
"Bussgods har idag ett länsomfattande nät av inlämnings- och utlämningsställen. Många fö-
retag, i främst glesbygd, använder sig av tjänsten i dag. Därför tycker Centerpartiet att frågan 
om nedläggning av Bussgods i Region Jämtland Härjedalen förtjänar en betydligt noggran-
nare analys. Vår uppfattning är att det skulle vara oansvarigt och presumtivt skadligt för Re-
gion Jämtland Härjedalen att fatta ett sådant beslut endast på de grunder som i nuläget 
finns. Olyckligtvis hanteras frågan samtidigt som ”gamla synder” inom Länstrafiken kommit 
upp till ytan gällande bland annat fördelning av intäkter för resor över länsgränser vilket ren-
derat ett stort underskott innevarande år. Det har inneburit att en viss panik uppstått och nu 
riskerar Bussgods att ”få betala priset” för andra försyndelser. Länstrafiken har, under en 
längre tid, tillsammans med Regionen och övriga län i Norrland diskuterat och planerat ett 
gemensamt bussgodsbolag ”Bussgods Norr”. Detta i syfte att skapa och säkerställa ett håll-
bart transportsystem i Norrlands inland. Beslut om Bussgods Norr har fattats i Norrbotten och 
Västerbotten, och kommer snart även att fattas i Västernorrland. Region Jämtland Härjeda-
len har fram till i början av sommaren varit positiva till det nya bussgodsbolaget. I förslaget 
om Bussgods Norr fördelas ansvaret i bolaget med 25% på varje part. Eftersom Region 
Jämtland Härjedalens andel av verksamheten är betydligt lägre så bör möjligheten att för-



handla fram en lägre procent utredas. Det kan också finnas stödmöjligheter för livsmedels-
försörjning i glesbygd som Regionen hittills inte har undersökt. När det ekonomiska läget i 
vårt Bussgodsbolag närmare analyseras så finner vi att det operativa resultatet, de direkta 
intäkterna minus de direkta kostnaderna, är positivt. Det är när internfakturering, som bygger 
på fördelningsnycklar och schablonberäkningar, tillkommer som att resultatet blir negativt. 
Dessa krävs för att skapa marknadsmässiga villkor men kan givetvis diskuteras och föränd-
ras. Centerpartiet föreslår att 
- inget avvecklingsbeslut fattas 
- konsekvenser och förutsättningar för heltäckande och fungerade godshantering/ trans-

portsystem i Region Jämtland Härjedalen analyseras 
- konsekvenser för näringslivets behov av godshantering och transporter i hela Region 

Jämtland Härjedalen, framförallt i de glesare delarna analyseras 
- en genomgripande och saklig analys av hur stor besparing en avveckling skulle ge samt 

en tidslinje när eventuella besparingar skulle få genomslag, analysen ska också innefatta 
relevansen gällande fördelningsnycklar och schabloner. 

- förhandlingar med övriga norrlandslän om ägarandelen i Bussgods Norra AB inleds 
- stödmöjligheter för transport av livsmedel i glesbygds undersöks 
- utreda om och hur mycket av Region Jämtland Härjedalens interna godshantering och 

transporter som skulle kunna läggas ut på entreprenad. En åtgärd som skulle kunna un-
derstödja och säkerställa ett heltäckande transportsystem i Region Jämtland Härjedalen" 

Ordföranden ställer proposition på regiondirektörens förslag och Eva Hellstrands yrkande 
och finner regiondirektörens förslag antaget. 
Reservationer Eva Hellstrand (C) och Elin Lemon (C) reserverar sig till förmån för Eva Hell-
strands yrkande.

2017-11-07 Regionstyrelsen
Elin Lemon (C) yrkar följande: Ett beslut om nedläggning av Bussgods påverkar många före-
tag och människor i länet. Många är i dagsläget helt beroende av Bussgods som leverans av 
deras varor inom samt ut och in ur länet. I de glesare delarna av länet påverkas så väl med-
borgare och besöksnäringen om det inte finns ett fungerande transportnät. Under ärendets 
gång har flera företagare och medborgare vittnat av vikten av Bussgods, detta måste vi ta på 
allvar! Dessutom kan det inte styrkas om en besparing verkligen görs vid nedläggning. Vår 
uppfattning är att det skulle vara oansvarigt och farligt för Region Jämtland Härjedalen att 
fatta beslut med nedläggning av Bussgods så länge det inte finns några konkreta och trovär-
diga alternativa lösningar. Länstrafiken har, under en längre tid, tillsammans med Regionen 
och övriga län i Norrland diskuterat och planerat ett gemensamt bussgodsbolag "Bussgods 
Norr AB". Detta i syfte att skapa och säkerställa ett hållbart transportsystem i Norrlands in-
land. Region Jämtland Härjedalen har fram till i början av sommaren varit positiva till det nya 
bussgodsbolaget, vi ser att detta arbete bör fortsätta och stärka vår del av landet. 
Centerpartiet yrkar: 
1. Att Länstrafiken får i uppdrag att fortsatt driva och utveckla Bussgods, fram till eventuellt 

alternativa driftsformer är utredda. 
2. Att Region Jämtland Härjedalen fortsätter förhandlingen med syfte att ingå i Bussgods 

Norr. 



Ordförande ställer proposition på regiondirektörens förslag och Elin Lemons yrkande och fin-
ner regiondirektörens förslag antaget.

2017-11-08 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport

Thomas Andersson (C) yrkar följande: 
1. Presidiet får i uppdrag att bjuda in styrelsen i Region Västernorrland till ett möte med sty-

relsen i Region Jämtland Härjedalen för att fördjupa samtalet och konkretisera samarbe-
tet mellan de två regionerna och då främst inom hälso- och sjukvård. Mötet kan med för-
del ske via videolänk och syfta till att få en politisk överenskommelse om strategiska 
samarbetsområden och undanröja hinder för verksamhetssamarbete. 

2. Regiondirektören får i uppdrag att sprida goda exempel på verksamhetsutveckling och 
enskilda medarbetares initiativ till ökad delaktighet i organisationen. Detta för att lyfta 
fram bra utvecklingsområden där personalens initiativ är drivkraften.”

Ordförande ställer proposition på Thomas Anderssons första yrkande och finner det avslaget
Ordförande ställer proposition på Thomas Anderssons andra yrkande och finner det antaget

Månadsrapport september

Elin Lemon (C) yrkar följande: 
"Regionstyrelsen ger regiondirektören i uppdrag att återrapportera avvikelser i ekonomisy-
stemet så att merkostnader i samband med hantering av fakturor tydliggörs och åtgärdas. 
Direktören får återkomma med en redovisning av hantering av patientfakturor och obetalda 
avgifter." Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det antaget.

2017-12-12 Regionstyrelsen
Regiondirektörens rapport  
Thomas Andersson (C) yrkar följande: 
Centerpartiet ser att det är viktigt att vi ökar direktbetalningar till regionen. Vi yrkar: "Att regi-
ondirektören får i uppdrag att påskynda arbetet med förenklade betalformer inom regionen." 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons yrkande och finner det antaget.

Månadsrapport oktober 
Yrkanden Thomas Andersson (C) yrkar följande: 
Under rådande omständigheter måste Region Jämtland Härjedalens ligga under lupp och 
styrelsen behöver få detaljupplysning och kunskap. Kostnaderna för lokaler med mera har 
ökat med 17,2 miljoner kronor, varav förbrukningsmaterial 9 miljoner kronor (datorer, mobiler, 
verktyg), lokaler 6 miljoner kronor (här ingår hyror av nya externa lokaler) och reparation och 
underhåll för 2 miljoner kronor. Detta är den näst största procentuell förändringen inom eko-
nomiområdet och behövs granskas. En ökning på drygt 10% är orimlig på såväl kort som 
lång sikt. 
Centerpartiet yrkar: 



- att dessa kostnader specificeras och analyseras 
- att styrelsen ska få förslag på hur ökningen ska minska 
Ordförande ställer proposition på Thomas Anderssons första yrkande och finner det antaget. 
Ordföranden ställer proposition på Thomas Anderssons andra yrkande och finner det avsla-
get.

§302 Regionstyrelsens uppföljning 2017 av aktiva mål Verksamhetsresultat - tillgänglighet
Elin Lemon (C) yrkar följande: 
"Vi har en av landets längsta vårdköer och når inte idag det mål på 100% tillgänglighet utan 
uppnår endast 65% till specialiserad vård som genomförda första besök. Att fler fristående 
utförare får vara med och leverera vård är direkt avgörande för att klara det ökade trycket i 
vårdköerna. Centerpartiet yrkar: - att fler fristående utförare får vara med och leverera vård 
med syfte att minska vårdköerna." 
Ordföranden ställer proposition på Elin Lemons yrkande och finner det avslaget.

§313 Svar på initiativärende från Elin Lemon (C) om uteblivet ramavtal för köp av inhyrd per-
sonal
Yrkanden Elin Lemon (C) och Thomas Andersson (C) yrkar följande tillägg: 
"De fyra norrlandslänen har under en tid saknat avtal för hyrpersonal. Landstinget i Väster-
botten har sedan nästa två och ett halvt år haft uppdraget att genomföra den gemensamma 
upphandlingen. Av olika skäl har denna upphandlingen dragit ut på tiden. Region Jämtland 
Härjedalen har under perioden direktupphandlat bemanningspersonal vilket har medfört öka-
de kostnader. Det har inte heller funnits någon information till den politiska ledningen, vilket 
har varit en stor brist. 
Centerpartiet yrkar: 
• att regionstyrelsen utarbetar ett tydligt regelverk för hantering av upphandlingar som görs 

gemensamt med andra organisationer. 
• att regionstyrelsen inför en avvikelsehantering vad gäller upphandling.”

• Ordförandens ställer proposition på Elin Lemons och Thomas Anderssons tilläggsyrkande 
och finner det avslaget.

Motioner, interpellationer och frågor i Regionfullmäktige 2017
2017-02-13
Motion från Eva Hellstrand (C) gällande vår väg till en fossilfri framtid (RS/328/2017)

Interpellation från Elin Lemon (C) om Region Jämtland Härjedalens totala kostnad för regi-
onbildning av stornorrland (RS/52/2017)

Interpellation från Mattias Vernberg (C) om livsmedelsupphandling (RS/304/2017) 



Interpellation från Eva Hellstrand (C) om beslut för att ta fram ett regionalt skogsprogram 
(RS/305/2017)

Fullmäktigefråga från Elin Lemon (C) om stängda vårdplatser vid Östersunds sjukhus på 
grund av personalbrist (RS/303/2017)

Fullmäktigefråga från Eva Hellstrand (C). Hur många nyanlända har praktikplats inom hälso- 
och sjukvården? (RS/377/2017)

Fullmäktigefråga från Eva Hellstrand (C). Hur många nyanlända har praktikplats inom regio-
nala utvecklingsförvaltningens område? (RS/378/2017)

2017-04-26
Motion från Cristine Persson och Elin Lemon (C) om att införa handledning på distans för 
studerande specialistläkare (RS/910/2017)

Interpellation från Mattias Vernberg (C) om kostnader för att bygga nytt kök och införa Cook 
chill-metoden (RS/915/2017)

Fullmäktigefråga från Eva Hellstrand (C). Hur många nyanlända har praktikplats inom hälso- 
och sjukvården? (RS/951/2017)

Fullmäktigefråga från Eva Hellstrand (C). Hur många nyanlända har praktikplats inom kultur, 
näringsliv och övriga delar av regionala utvecklingsnämndens ansvarsområde? (RS/
952/2017)

2017-06-21  
Motion från Elin Lemon m.fl. (C) om ungdomsting och dialog med våra unga i regionen (RS/
322/2016) inlämnad 15 februari 2016. 

Motion från Elin Lemon m.fl. (C) om att stärka vår region och vår attraktionskraft med regio-
nala skattebaser (RS/1928/2016) inlämnad 20 oktober.

Fullmäktigefråga från Elin Lemon (C) om Regionledningens deltagande i Almedalsveckan 
(RS/1329/2017)

2017-10-24
Motion från Eva Hellstrand (C) om strategi för snabbt minskande avfallsmängder i Region 
Jämtland Härjedalen (RS/1495/2017)

Interpellation från Elin Lemon (C), Vad är Socialdemokraternas och Moderaternas ekonomis-
ka strategi? (RS/2193/2017)



Interpellation från Elin Lemon (C), Förlossningspersonalen upplever en alltför stor arbetsbe-
lastning (RS/2197/2017)

Interpellation från Jörgen Larsson (C) om att sprida Region Jämtland Härjedalens administ-
rativa funktioner geografiskt inom regionen (RS/2213/2017)

Interpellation från Eva Hellstrand (C), om det kan vara klimatmässigt rimligt att transportera 
kött från andra sidan jordklotet, för att serveras i personalmatsalen Kajutan (RS/2214/2017)

Interpellation från Thomas Andersson (C) om samarbete kring administrativa lokaler (RS/
2258/2017) 

Fullmäktigefråga från Elin Lemon (C), Hur många vårdplatser är stängda vid Östersunds 
sjukhus? (RS/2250/2017)

Fullmäktigefråga från Bogna Wojtkiewicz Adolfsson (C) om kultur på recept (RS/2275/2017)

2017-11-28
Motion från Elin Lemon m.fl. (C), Visa vår personal på en tydlig väg för att stoppa sexuella 
kränkningar (RS/2616/2017)

Interpellation från Jörgen Larsson (C), om regionalt godstransportsystem (RS/2542/2017)

Interpellation från Jörgen Larsson (C), om svaret på Trafikverkets förslag till "Nationell plan 
för transportsystemet 2018-2029" (RS/2543/2017)




